
Protokół Nr XLII/10 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 24 września 2010 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych  (nieobecna radna Maria Pakos), co stanowi quorum i 
pozwala na  podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Powitała zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych gminy 
oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że na podstawie § 60 ust. 4 
Statutu Gminy Wójt Gminy Górzyca złożył wniosek  o wprowadzenie zmian     
w porządku obrad XLII sesji Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu 7 
punkt 7a. o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia i wysokości 
dotacji z budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. 
Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich”.  
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Innych zmian do porządku obrad nie wniesiono w związku z czym 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie jawne proponowane 
wyżej zmiany.  
 
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli 
proponowane zmiany do porządku obrad, który przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy na zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Górzycy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia bonifikaty do ceny sprzedaży 
nieruchomości wpisanej do rejestru zabytków.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 
zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2010. 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/258/10 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego. 

7a. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia i wysokości dotacji z    
     budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w.  
     Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Wojewody 

Lubuskiego, Marszałka Województwa Lubuskiego, parlamentarzystów 
województwa lubuskiego i Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Warsztatu Terapii Zajęciowej w 
Żabicach. 

10. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Górzyca za I półrocze 
2010 roku. 

11. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej                
w Górzycy za I półrocze 2010 r. 

12. Informacja w sprawie realizacji inwestycji gminnych. 
13. Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Gminy Górzyca. 
14. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad XLII  sesji Rady Gminy. 

 
Realizacja porządku posiedzenia: 

 
Ad. 1 i 2  
Zrealizowano na wstępie. 
 
Godz. 1315 na sesję spóźniona przybyła radna Maria Pakos – obecnych jest 15 
radnych. 
  
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Górzyca Robert Stolarski / inf. 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Górzycy. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła księgowa Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Barbara Karpiak, która szczegółowo omówiła taryfy zbiorowego 

 



zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. W uzasadnieniu 
poinformowała, że zgodnie z art. 24 ust. 2 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o 
zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  insp. ds. zaopatrzenia w wodę i odpr. ścieków 
(Dz.U. z 2006 r. Nr 123 poz. 858 z późn.zm.) Zakład Gospodarki Komunalnej w 
dniu 2.09.2010 r. złożył wniosek o zatwierdzenie taryf na zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków . Taryfy przedstawione  we wniosku 
zostały określone zgodnie z przepisami ww. ustawy oraz przepisami 
wykonawczymi, tj. Rozporządzenia Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 
2006 r. w sprawie określenia taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz 
warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków (Dz.U. z 2006 r. Nr 127 poz. 886). Z analizy 
przedstawionego wniosku o zatwierdzenie taryf o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę i odprowadzaniu ścieków wynika, że cena wody obniżyła się o 18,06% z 
2,38 zł/m3 netto na 1,95 zł/m3 netto, a cena ścieków wzrosła 0 66,66%, z 3,60 
zł/m3 netto na 6,00 zł/m3 netto. Zakład Gospodarki Komunalnej w Górzycy przy 
opracowaniu taryf przyjął rzeczywiste poniesione koszty oraz zużycie na 
poziomie roku ubiegłego. Ustalił niezbędne przychody dla potrzeb obliczania 
taryfowych cen i stawek i stawek opłat planowanych na rok obowiązujących 
taryf, uwzględniając w szczególności koszty eksploatacji i utrzymania, w tym 
amortyzację i opłaty niezależne od przedsiębiorstwa.  
 
Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej 
Agnieszka Malecka przedstawiła stanowisko Wójta Gminy w sprawie 
zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Poinformowała, że uwzględniając niekorzystne 
zjawiska atmosferyczne w roku bieżącym, które spowodowały zubożenie 
mieszkańców naszej gminy zajmujących się rolnictwem Wójt Gminy 
zaproponował pozostawienie ceny wody i ścieków na poziomie roku bieżącego. 
Natomiast opłatę abonamentową za odprowadzenie ścieków i dostarczanie wody 
w wysokości wynikającej z kalkulacji. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 20 września 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie  15 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLII/259/10 w sprawie zatwierdzenia taryfy na zbiorowe 

 



zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Górzycy /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
 Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia bonifikaty do ceny sprzedaży 
nieruchomości wpisanej do rejestru zabytków.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Agnieszka Malecka. W 
uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z art. 68 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami ustaloną zgodnie z art. 67 cenę 
nieruchomości lub jej części wpisanej do rejestru zabytków obniża się o 50%. 
Właściwy organ może za zgodą odpowiednio wojewody albo rady gminy lub 
sejmiku, podwyższyć lub obniżyć tę bonifikatę.  Dodała, że bonifikata dotyczy 
sprzedaży nieruchomości wpisanej do rejestru zabytków, stanowiącej ruiny 
kościoła gotyckiego w miejscowości Spudłów. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 20 września 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  14 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” podjęła uchwałę  Nr XLII/260/10 w sprawie 
podwyższenia bonifikaty do ceny sprzedaży nieruchomości wpisanej do rejestru 
zabytków /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania 
wykraczającego poza rok budżetowy 2010. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że Oddział Wojewódzki Związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej Województwa 
Lubuskiego w Zielonej Górze przystępuje do programu polegającego na zakupie 
średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych dla Ochotniczych Straży 
pożarnych współfinansowanych przez Unię Europejską  w ramach Programu 

 



Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (województwo lubuskie) – 
Brandenburgia 2007-2013, którego beneficjentem będzie  OW ZOSP RP WL w 
Zielonej Górze. W przypadku zrealizowania zadania Gmina Górzyca otrzyma w 
2011 r. nowy samochód ratowniczo-gaśniczy o wartości szacunkowej 650.000 
zł z przeznaczeniem dla OSP w Górzycy. Warunkiem otrzymania samochodu 
jest pokrycie przez Gminę Górzyca wkładu własnego z budżetu w 2011 r. w 
łącznej wysokości 150.000 zł. Wobec powyższego myśl art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. e 
do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w 
sprawach majątkowych przekraczających zakres zwykłego zarządu dotyczących  
zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej 
granicę ustaloną corocznie przez radę gminy. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 20 września 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie  15 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLII/261/10 w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 
zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2010 /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/258/10 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że w § 1 uchwały Nr XLI/258/10         
z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
kwotę 3.235.204 zł zastępuje się  kwotą 2.731.204 zł. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 20 września 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 

 



Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie  15 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLII/262/10 w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/258/10 
Rady Gminy Górzyca z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Godz. 1340 obrady sesji opuścił radny Jerzy Chudziński – obecnych na sesji jest 
14 radnych. 
 
Ad. 7a 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia i wysokości dodatki z budżetu 
Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP w 
Laskach Lubuskich. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy  Beata 
Gołębiowska. W uzasadnieniu poinformowała radnych, że niniejszą uchwałą 
uchyla się Uchwałę nr XLI/256/10 rady gminy Górzyca z dnia 27 sierpnia 2010 
r. w sprawie zasad udzielania oraz wysokości dotacji z budżetu Gminy Górzyca 
dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich 
celem podjęcia. Omawiany projekt uchwały uszczegóławia zasady przyznania     
i rozliczenia dotacji. 
 
Wójt Gminy dodał, że Regionalna Izba Obrachunkowa wymaga, aby uchwała 
zawierała zapis, który określa szczegółowo zasady rozliczenia i przyznania 
dotacji z budżetu gminy i to jest podstawowa zmiany wprowadzona do tej 
uchwały. 
Radny Ryszard Dębiński spytał, czy udzielenie dotacji jest na określony cel? 
Wójt odpowiedział, że dotacja  udzielona jest na wymianę pokrycia dachowego 
Kościoła w Laskach Lubuskich. Podstawą przekazania dotacji będzie umowa 
zawarta pomiędzy Gminą Górzyca a Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. 
Narodzenia NMP w Lakach Lubuskich, w której będą zawarte warunki oraz 
sposób rozliczenia i przekazania dotacji, prowadzony będzie dziennik budowy. 
Radna Maria Pakos spytała, czy zakres prac jest uzgodniony z Konserwatorem 
Zabytków? 
Wójt odpowiedział, że tak. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały wprowadzony został do 
porządku obrad sesji w dniu dzisiejszym. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

 



 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie  14 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLII/263/10 w sprawie zasad udzielenia i wysokości 
dodatki z budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. 
Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie wystosowania apelu do Wojewody Lubuskiego, 
Marszałka Województwa Lubuskiego, parlamentarzystów województwa 
lubuskiego i Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb. W 
uzasadnieniu poinformowała, że podczas XLI sesji Rady Gminy w dniu 27 
sierpnia 2010 r. został zgłoszony wniosek przez radną Marię Pakos o 
przygotowanie projektu uchwały w sprawie apelu do Wojewódy Lubuskiego, 
Marszałka Województwa Lubuskiego, parlamentarzystów i Lubuskiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych o podjęcie działań mających na celu poprawę 
stanu cieków wodnych na terenie województwa lubuskiego, w tym Gminy 
Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 20 września 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  jednogłośnie  14 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLII/264/10 w sprawie wystosowania apelu do Wojewody 
Lubuskiego, Marszałka Województwa Lubuskiego, parlamentarzystów 
województwa lubuskiego i Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach. 

 



 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik WTZ Monika 
Karasińska. W uzasadnieniu poinformowała, że Kompetencja Rady Gminy       
w przedmiocie uchwalenia proponowanego Statutu dla Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Żabicach wynika   w szczególności z ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 roku Nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami) oraz z ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2009 roku Nr 157, poz. 1240 ze zmianami). Zgodnie z art. 18 ust. 2 
pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 
roku Nr 142, poz. 1591 ze zmianami) do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji 
rady gminy, natomiast         w myśl art. 40 ust. 2 pkt 2 na podstawie niniejszej 
ustawy, organy gminy mogą wydawać akty prawa miejscowego w zakresie 
organizacji urzędu i instytucji gminnych jaką jest działający w formie jednostki 
budżetowej gminy Górzyca Warsztat Terapii Zajęciowej w Żabicach. 
Dodatkowo art. 12 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2009 roku        Nr 157, poz. 1240 ze zmianami) stanowi, 
iż jednostki budżetowe, z zastrzeżeniem odrębnych ustaw, tworzą, łączą              
i likwidują: organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego – gminne, 
powiatowe lub wojewódzkie jednostki budżetowe, natomiast ust. 2 tego samego 
artykułu dodaje, iż tworząc jednostkę budżetową, ten sam organ, który ją 
utworzył nadaje jej statut, chyba, że odrębne ustawy stanowią inaczej, oraz 
określa mienie przekazywane tej jednostce w zarząd. Charakter placówki oraz 
zakres jej działania zakreślił art. 10a ust. 1 ustawy        z dnia 27 sierpnia 1997 
roku o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych (Dz. U. z 2008 roku Nr 14, poz. 92 z późn. zm.), który 
stanowi, że warsztat oznacza wyodrębnioną organizacyjnie i finansowo 
placówkę stwarzającą osobom niepełnosprawnym niezdolnym do podjęcia pracy 
możliwość rehabilitacji społecznej i zawodowej w zakresie pozyskania lub 
przywracania umiejętności niezbędnych do podjęcia zatrudnienia. Proponowany 
projekt uchwały w sprawie Statutu Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach 
jest wynikiem zmian w szczególności ustawy     z dnia 27 sierpnia 1997 roku      
o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych   (Dz. U. z 2008 roku Nr 14, poz. 92 z późn. zm.) w zakresie 
dotyczącym przede wszystkim rekrutacji nowych uczestników placówki, 
działalności merytorycznej oraz finansowania działalności Warsztatu, a także 
koniecznością wynikającą z zapisów aneksu Nr 2 z dnia 27 kwietnia 2010 roku 
do umowy nr 2/WTZ/05 z dnia 8 grudnia 2005 roku w sprawie dofinansowania 
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
kosztów działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach, który to na 
wniosek gminy Górzyca wprowadził zmiany organizacyjno-kadrowe a nadto 
zmiany pracowni terapeutycznych w Warsztacie. Projekt uchwały nie 
wprowadza żadnych zmian niosących obciążenia finansowe dla gminy Górzyca. 

 



Jest jedynie zabiegiem dostosowującym pracę jednostki do obowiązujących 
przepisów a nadto aktem porządkującym działalność jednostki. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 20 września 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie  15 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XLII/265/10 w sprawie Statutu Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Żabicach /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 10 
Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Górzyca za I półrocze 2010 
roku. 
 
Informację przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Odczytała treść uchwały Nr 422/2010 Składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 23 września 2010 r. w sprawie 
pozytywnej opinii z wykonania budżetu Gminy Górzyca za I półrocze 2010 r., 
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. 
Informacja została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” 
/stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 11 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za I 
półrocze 2010 r. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił w zastępstwie Kierownika ZGK Insp. ds. 
komunalnych i mieszkaniowych Zdzisław Walczyński. 

 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. 
Sprawozdanie zostało przyjęte w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 

 
Godz. 1410 obrady sesji opuściła radna Beata Dziemidowicz- obecnych na sesji 

 



jest 13 radnych. 
 

Ad. 12 
Informacja w sprawie realizacji inwestycji gminnych. 
 
Informację przedstawił i omówił  Główny specjalista ds. budownictwa, 
inwestycji, gospodarki przestrzennej i dróg Kazimierz Boguszewicz.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. 
Informacja została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 
 
Ad. 13 
Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XLI sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 
Ad. 14 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili żadnych interpelacji. 
 
Ad. 15 
Wolne wnioski i informacje. 
 
1) Radny Kazimierz Filipowicz spytał kiedy zostaną wypłacone dla rolników 
odszkodowania  dla rolników za straty spowodowane podtopieniami i suszą? 
Wójt odpowiedział, że do końca miesiąca września trwa termin składania 
wniosków. W dalszej kolejności wojewoda podejmie decyzję w tej sprawie. 
 
2) Radny Ryszard Dębiński poinformował, że wzdłuż ścieżki rowerowej przy 
rzece Odrze bardzo często poruszają się ciężkie pojazdy mechaniczne typu 
„quady” . Jest to bardzo uciążliwe dla użytkowników ścieżki, a ponadto ścieżka 
jest niszczona. 
Wójt odpowiedział, że ta sytuacja jest mu znana, ale nie możemy zapanować na 
tym zjawiskiem. Ścieżka rowerowa jest przeznaczona do innego celu. 
Poinformował, że tylko zgłoszenia na policję o takich zdarzeniach może pomóc, 
nie mamy innych środków. 
 

 



3) Radna Janina Dziemidowicz poinformowała, że w dniu 10 października br. 
wspólnie z księdzem proboszczem z Górzycy organizowany jest festyn 
parafialny, z którego dochód będzie przeznaczony na potrzeby kościoła oraz 
osób niepełnosprawnych. Zaprosiła wszystkich serdecznie do udziału. 
 
4) Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść pisma do Zarządu Dróg 
Powiatowych – odpow. na wniosek radnej Marii Pakos złożony na posiedzeniu 
komisji w dniu 20.09.2010 r., dot. o ustawienia lustra w Czarnowie przy 
wyjeździe z remizy strażackiej. 
 
5) Sołtys sołectwa Pamięcin Krzysztof Urbański  prosi o wyjaśnienie 
dlaczego podjęte zostały uchwały, które mają wpływ na uszczuplenie budżetu 
gminy, tzn. w sprawie podwyższenia bonifikaty do ceny sprzedaży 
nieruchomości wpisanej do rejestru zabytków i w sprawie wyrażenia zgody na 
zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2010? 
Kier. Ref. Agnieszka Malecka w odniesieniu do uchwały w sprawie 
podwyższenia bonifikaty do ceny sprzedaży nieruchomości wpisanej do rejestru 
zabytków poinformowała, że odbyły się dwa przetargi na sprzedaż 
nieruchomości wskazanej w uchwale z wynikiem negatywnym. Kupnem 
zainteresowane jest Stowarzyszenie Pro Animalne, które wyraża chęć 
zagospodarowania tego terenu zgodnie ze wskazaniem Konserwatora Zabytków. 
Cena sprzedaży nieruchomości w I i II przetargu z zastosowaniem bonifikaty 
50% wynosiła 94.747 zł, natomiast po zastosowaniu bonifikaty zgodnie z 
podjętą dzisiaj uchwałą w wys. 57,8% cena będzie wynosiła ok. 80.000 zł. 
Wójt dodał, że ruiny kościoła gotyckiego są z złym stanie, wymagają 
poważnych prac remontowych i ich sprzedaż daje szansę na ich zabezpieczenie   
i zagospodarowanie bez kosztów gminy.  Decyzja konserwatora w sprawie ich 
zagospodarowania bardzo poważnie zawęża wykorzystanie nieruchomości na 
inne cele. Jest zainteresowany kupnem i nie możemy tego zlekceważyć. 
Sołtys Krzysztof Urbański spytał, na jakiej podstawie ustalona została cena 
nieruchomości    i czy te pieniądze są ujęte w budżecie gminy w roku 2010?  
Wójt odpowiedział, że cena została ustalona na podstawie wyceny 
rzeczoznawcy.  
Skarbnik Gminy poinformowała, że ta uchwała nie ma przełożenia na dług 
publiczny jaki posiada gmina. Jeżeli uzyskamy dochód ze sprzedaży tej 
nieruchomości będzie on stanowił dochód gminy. Dodała, że budżet gminy  nie 
jest budżetem zadaniowym. Szacuje się go na podstawie bieżących wydatków     
i dochodów oraz na podstawie budżetów z lat ubiegłych. 
Sołtys Krzysztof Urbański spytał jakie wyposażenie będzie posiadał bojowy 
wóz strażacki? 
Skarbnik Gminy odczytała treść umowy, w której zawarta była informacja na 
temat wyposażenia samochodu. Wymieniła w całości wyszczególnione 
wyposażenie pojazdu. 

 



Wójt dodał, że planowane jest przekazanie samochodu strażackiego z Górzycy 
do Czarnowa, a pojazd z Czarnowa zostanie sprzedany co zrekompensuje nam 
wydatek związany z udziałem własnym jaki gmina musi włożyć przystępując do 
tego projektu.  
Radny Krzysztof Bańka stwierdził jako zawodowy strażak, że wyposażenie 
samochodu jest bardzo dobre. 
 
6) Wójt poinformował, że po przeprowadzonej kontroli w miejscowości Stańsk 
stwierdzono, że 100 % mieszkańców posiada zawarte umowy na odbiór 
odpadów stałych z firmami prowadzącymi taką działalność. 
Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że nagminnie podrzucane są śmieci do 
pojemników na cmentarzu, a ponadto stare pomniki po rozbiórce zalegają na 
terenie cmentarza. 
Radna Maria Pakos stwierdziła, że w Czarnowie teren żwirowni w dalszym 
ciągu jest to problem ze składowaniem tam śmieci. Poinformowała, że wiadomo 
kto sprowadza sprzęt AGD w Czarnowie i można poprosić o okazanie 
potwierdzenia, gdzie składują sprzęt bezużyteczny. 
Wójt stwierdził, że praktyki wywożenia śmieci do lasu lub w inne miejsca nie 
przeznaczone do tego są bardzo trudne do opanowania i tylko zgłoszenia na 
policję tego procederu może to opanować, nie posiadamy innych środków. 
 
7) Skarbnik Gminy w odpowiedzi na pytanie radnej Marii Pakos zgłoszone na 
wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 20 września przedstawiła poniesione 
koszty i otrzymane dotacje w związku z prowadzoną akcją przeciwpowodziową 
w miesiącu czerwcu br. 

 
Ad. 16 
Zakończenie obrad XLII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1450 
 
 
        Przewodnicząca Rady Gminy 
        (-) Maria Syktus 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  
 

 


